

၁

ဒီးပုဟ်ဟ်ခိန်ဖိအိန်ဒီးအကလုာ်တမံဃီ၊ ဒီးတၢ်က တၢ်တမံဃီခဲလၢ်လီၤ. ဒီးတၢ်မၤအသးလၢ ပုဟးထီၣ်လၢမုာ်ထီၣ်တခါအဖၢ မုာ်ဒီး, ထံၣ်န့ၣ်ပျီအိန်လၢကီၢ်ရံၣ်န့ၣ်အပူၤ, ဒီးအိန်ဝဲဆိး ဝဲဖဲန့ၣ်လီၤ. ဒီးစံးလိာ်အသး, ဟဲမိာ်, မၤသကိးအူးခဲဒီးကုာ်အီၤ သပုၤတၢ်တက့ၢ်. ဒီးအဝဲသ့ၣ်အိန်ဒီးအူးခဲ, လၢလၢာ် အလီၤဒီးကျဲတံးကီၢ်လိာ်လၢအီၤကတုာ်အလီၤလီၤ. ဒီး စံးဝဲဒၣ်, ဟဲမိာ်, မၤသကိးဝုာ်တဝုာ်လၢပဂီၢ်, ဒီးတၢး ထီတဖျၢာ်အိန်ဒီးအိန်လၢမူခိန်, ဒီးမၤထီၣ်သကိးပ မံၤ, ဒ်သိးပသုတလီၤပြီလီၤပြုလၢ ဟ်ခိန်ချၢဒီဘုၣ် ညါတဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးယွၤဟဲလီၤကွၢ်ဝုာ်န့ၣ်, ဒီးတၢးထီလၢပုၤကညီဖိမၤ ဝဲလီၤ. ဒီးယွၤစံးဝဲဒၣ်, ကွၢ်ကွၢ်, ပုၤကညီမုာ်ပုၤတ ကလုာ်ဃီ, ဒီးအကလုာ်မုာ်တမံဃီခဲလၢ်အဃီဒီး, မၤထီၣ်တၢ်အံၤလီၤ. ဒီးခဲကနံၣ်အံၤကယၢ်တၢ်လၢအ ကျဲမၤန့ၣ် တၢ်တတြီဘုၣ်အီၤနီတမံၤဘၣ်. ဟဲမိာ်, လဲၤလီၤသကိး, ဒီးမၤသဘံၣ်ဘုၣ်အကလုာ်, ဒ်သိးအ နၢ်သုတပၢ်လိာ်အကလုာ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးယွၤမၤလီၤပြီလီၤပြုအီၤ လၢဟ်ခိန်ချၢဒီဘုၣ်ညါ လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ်မၤထီၣ်ဝုာ်န့ၣ်ဆိတ့ၢ်ဝဲလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးအမံၤမုာ် ဘၢဘူးလးလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဖဲန့ၣ်ယွၤမၤသဘံၣ်ဘုၣ် ပုၤဟ်ခိန်ဖိခဲလၢ်အကလုာ်, ဒီးဖဲန့ၣ်မၤလီၤပြီလီၤပြုအီၤ လၢဟ်ခိန်ချၢဒီဘုၣ်ညါ လီၤ. လံာ်စီၤမိၤရူၤ အခိန်ထံးတဘုၣ် ၁၁:၁-၅

ထီဘိန့ၣ်ယထံၣ်န့ၣ်ယဲတၢ်ဃဲပူၤတခါအံၤကမၤကမၢ်ဘုၣ်ယသး, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တခိန်တဘျီကီခဲဝဲ. ယစိကမိာ်န့ၣ်စ့ၣ်ကိးလီၤ. အဝဲအံၤမုာ်လီၤကံတၢ်ဂ့ၢ်လီၤ. ပုၤကညီစးထီၣ်အိန်ဝဲဝဲတရံးဘုၣ်ဃးဒီးပုၤခဲလၢ်တၢ်အဂီၢ်အကျိၤ, ပုၤကိးကလုာ်ဒဲးလၢတၢ်လိာ်ကိးပူၤဒဲး ဟ်ဖျိာ်ထီၣ်အသး, မၤကဲထီၣ်တၢ်အိန်အမုာ်တပူၤဃီ ဘၣ်ဆၣ်ဒီးကစၢ်ယွၤဟဲဝဲဒ်သိး ဖိသုၣ်လၢအမၤဒိန်ထီၣ်တၢ်ဒီးမၤလီၤတံာ်ဝဲတၢ်, မၤလီၤပြီလီၤပြု ဒီးကမၤကမၢ်ဘုၣ်ဝဲပုၤတုၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသး, ဒ်သိးမၤဟါဂီၢ်မၤပျံၤမၤဖုးယွၤအတၢ်စိတၢ်ကမီၤလီၤ. အလိာ်ကံတၢ်အရူၤတဒိန်ဘုၣ်ဒီးတဒ်သိးကစၢ်ယွၤလၢပဆိကမိာ်န့ၣ်ဘုၣ်, ပုၤတုၤတၢ်ဖိမၤကမၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်ဒီးအခိပညီမနုၤလဲၣ် လၢယွၤအတၢ်သိၣ်ဃီန့ၣ်?

ဒ်သိးလံာ်စီၤဆ့ၣ်တၢ်ကွဲးခဲလၢ်အသိးနမ့ၢ်ဖးလီၤတံာ်လီၤဆဲးဒီးမူမူနီၢ်နီၢ်အကအိးထီၣ်အသးတကဘျးဘုၣ်တကဘျး လၢတၢ်ဃဲတၢ်လၢဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢအညီဝဲလၢပကလဲာ်ကဟ်ဘုၣ်, ဒီးတၢ်မၤစၢၤယၤလၢယတၢ်န့ၣ်ပၢ်အပူၤဖဲတၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤအခိပညီလၢယထံၣ်လၢတၢ်ကိာ်ခါတနံၣ်ညါ အံၤလၢ Rabbi Ari Lamm. လၢအခိန်ထံးန့ၣ်, အတၢ်တဲပုၤလၢဟ်ခိန်ဒီဖျၢာ်ကတိၤတၢ်တက့ၢ်ဃီ, လံာ်စီၤဆ့ၣ်တဆၢဖိအံၤတဘျီဃီဟဲတဲပုၤလီၤတံာ်လီၤစဲးလၢကကွၢ်ဆၢာ်မံာ်လိာ်အသး ပုၤလၢဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် လၢစီၤနီၢ်အလီၤပြီလီၤပြုဝဲသကုၤစးဒဲးဆူဟ်ခိန်ဒီဖျၢာ်, တဂၤဘၣ်တဂၤ ကတိၤဝဲအကစၢ်ဒ်ဝဲတၢ်လၢအကစၢ်ဂျိာ်. ဒ်န့ၣ်အသိးဖဲလဲၣ်တခါလဲၣ်? လီၤကံဒ်သိးတၢ်ကွဲးတခါအံၤဟဲထီၣ်အသးသတူၣ်ကလၢဒီးလၢတၢ်တဟ်သးအတီၣ်ပူၤ အဝဲဃုာ်ကဒါကွၢ်အသးလၢလံာ်စီၤဆ့ၣ်အဆၢတဖၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.

အအါဒ်လဲတက်ကွေးလ၊ ဧကြါ ဘာ်ဃးတတ်တုအူးခဲန့ၣ် ဒ်သိးသိးတတ်သုဝဲလတက်ကွေးဖျါထီၣ်
ပုအာ်စရုလးဖိတဖုအတ်လဲခီဖျါ ဘာ်ဃးတတ်ကဲကုၣ်လ၊ အဲကူပတူး
လ၊အဝဲသ့ၣ်ဘာ်တတ်မာစုၣ်အီၤလ၊ကဘာ်တုဝဲအိးခဲလ၊ကဘာ်တတ်တုထီၣ်ဘီမုၢ်
တတ်မ၊နးမ၊ဖျိၣ်တတ်လ၊အဟဲဟဲထီၣ်ထီအသးလ၊ပုအဖီခိၣ် ဒီးထီဒါဝဲကစၢ်ယွၤတတ်သဘျုး
ဒ်တတ်ဟ်လီၤဝဲအသိးပုလ၊အကွေးလံာ်စီဆုံအဆာဝဲန့ၣ်.

လံာ်တဘျုးဘာ်တကဘျုး ဒီးတတ်ဂုၢ်တတ်ကျိၤလဲဝဲဆူညါဒီးဆူညါလီၤ.
လ၊အလီၤခံကတတ်တကျိၤန့ၣ်မုၢ်တတ်ဂုၢ်မိၢ်ပုၤလ၊တတ်ဃဲပုအံၤဘာ်ဃးကလုာ်ကိးကလုာ်န့ၣ်မုၢ်ယွၤ
အတ်ဘာ်တုဒီးတတ်ဒ်သိးသိးန့ၣ်မုၢ်ဝဲတတ်ဒိၣ်ထီလဲၣ်ထီၣ်. ဖ၊ရီၤ ဒူးအိၣ်ထီၣ်တတ်လ၊တမုၢ်တတီဒ်သိးကတုထီၣ်တတ်,
ကစၢ်ယွၤပျဲလီၤအတ်ဘာ်တုလဲၤဃုာ်ဒီးပုကိးကလုာ်ဒဲး.

ဒီးလ၊န့ၣ်အမဲာ်ညါ,ဖဲကစၢ်ယွၤတုန့ၣ်ပုၤကညီအဆိကတတ်, ကစၢ်ယွၤတတ်ဟ်လီၤအဝဲသ့ၣ်
လ၊ကကဲထီၣ်ပုၤတုတတ်ဖိဘာ်, မုမုၢ်ပုၤအံးက့ၤကွၢ်က့ၤတတ်, ဟ်လီၤအဝဲသ့ၣ်လ၊ဟူးဒုၣ်လ၊ကကွၢ်တတ်,
လ၊ကအံးက့ၤကွၢ်က့ၤတတ်အိၣ်. ပတဘာ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်ပမံၤလ၊ပဂီၢ်ဘာ်,
ပမံၤအိၣ်ဟ်လံာ်လ၊အမုၢ်ပုၤလ၊ဘာ်တတ်အဲၣ်အီၤကွံအီၤ.

ပဝဲတတ်ဒဲးဘးလ၊
ဘ၊ဘူးလးန့ၣ်ပလဲလိာ်ပတ်မ၊အိၣ်မ၊အိၣ်ပတ်အံးက့ၤကွၢ်က့ၤတတ်ဖိလ၊လွဲန့ၣ်ကွဲန့ၣ်လ၊ဟဲကဲထီၣ်ပုၤတုတတ်ဖိ.
ကစၢ်ယွၤတကြီပတုာ်ပကျဲဘာ်ကစၢ်ယွၤဂုၢ်ကျဲးစးမ၊ပုၤမ၊ပျဲးပုၤဒီးဟဲက့ၤစီကဒါပုၤဆူအအိၣ်လီၤ.

J
ပုၤကွံာ်ခံန့ၣ်, ဖဲ October တဆံတသီ အမုၢ်ဝဲဒ်ဃတတ်ဒီးဟ်စုပုၤထီၣ်အနီၣ်ခံဆံလ၊ယကဲထီၣ်ဝဲ ဒဲးအူးကိး.
ယမ၊နီၣ်န့ၣ်ဖဲယကွေး လံာ်ပရ၊တနံတဘျီ ဒီးယသ့ၣ်နီၣ်လ၊အမုၢ်ဝဲ ပုၤစီဆုံဖဲလံးပူး ဒဲးအူးကိး တတ်အိၣ်မူးအိၣ်ပွဲ.

အဝဲဘာ်ယ၊ ဒဲးသိးပုၤထီၣ်ယ၊ လ၊ယဟ၊ဖ၊ မုၢ်ဘာ်တဲတီတီန့ၣ်, အဝဲတနီၤ မုၢ်ဝဲလ၊ယတတ်ဟ်ပနီၣ် အရဲဒိၣ်တခါ
လ၊ပဂီၢ် လ၊အကဒူးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤ လ၊ပတတ်အိၣ်မုၢ်ဒဲးသိး လုာ်ခူၣ် အလဲၤအသးချုၤ လ၊ဃံလ၊ဝဲ, ဒီးပတုာ်လီၤဆူ
ပုၤလ၊ပအိၣ်ဃုာ်, ဒီးမ၊သကိးတတ်, ဒီးဘါသကိးဃုာ် တတ်လ၊လုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ် ဖဲတတ်ဆ၊ကတီၢ် ဖုာ်ကိးဖိ, ဘာ်ဆာ်ဒီး
တနီၤန့ၣ်မုၢ်ဝဲလ၊ သရိၣ်အိၣ်ဝဲဒီး တတ်ကတိၤသကိး တတ်ဂုၢ်မိၢ်ပုၤ ဒဲးသိးလီၤလီၤ လ၊အနီၣ်ခံဆံ အတီၢ်ပုၤ ဖဲယမ၊တတ်
ဖဲတတ်ဟ်စုယ၊ဝဲတဂ၊ (ဒီးဘာ်သ့ၣ်သ့ၣ်ဖးယံလဲလ၊ညါ). ပသ့ၣ်ကိၣ်သးသးဂီၤဘာ်ဃး ပုၤနီၣ်ဂံၢ်လီၤစုၤ,
ဒီးပတံာ်သးပစု လ၊ပကဘာ်မ၊ဒဲလဲၣ်, မုတမုၢ် ဟဲဆိၣ်ပုၤကတိၤလီၤတတ်တဂ၊ လ၊ပဘာ်သ့ၣ်ဘာ်သး
လ၊ကဟ့ၣ်ပုၤတတ်ဖျဲလ၊အသီ မုတမုၢ်, နဲၣ်လိာ်ပသးလ၊စု. ပကဘာ်ထုာ်အါထီၣ်န့ၣ်ပုၤဂီၢ်အသးဒဲလဲၣ်?
ပတတ်လီၤစီဆုံ လ၊အိၣ်ဒီးပုၤခဲလတ်သ့ၣ်တဖုာ် ပကဘာ်မ၊ဒဲလဲၣ်? ပသ့ၣ် တတ်ဆ၊ကတီၢ်ဒီးန့ၣ် လတလီၤတုာ်လီၤဆဲး
လ၊ပက့ၤတုထီၣ်ကဒါက့ၤ ပသရိၣ် အတ်ဂီၤ, ဒီးဖဲန့ၣ်အါဒ်တက့ၢ် ယမ၊ပိာ်အံၤ. ယဟ်ဆုာ်ကိး တတ်လိာ်ကွဲ

ကဲတၢ်ခိၣ်တၢ်နၢ်တနီၤ လၢအံၤဖံးစကိးဖိး သရိၣ် denomination wide မၤကွၢ်ဝဲတၢ်တခါအံၤ.
တၢ်အဝဲအံၤခဲလၢကဲထီၣ်ဝဲဘၣ်. ဖဲယဆုၣ်နီၤ ကွၢ်ထံဝဲ မဲၢ်ကလၢ ကလီၤဖိ ဖဲတဟါန့ၣ်, ယတူၢ်ဘၣ်
ယမၤတံၢ်တၢ်သးလၢ သူၣ်သးတတူၤ လီၤအကျဲ လၢယသ့ဝဲ တၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီဒူၣ် လၢအလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ် တဆဲးဖိ
လၢအအိၣ်ဝဲဒီးယၤ.

၃
မ့ၢ်တဲတီတီ, တၢ်စံးဆၢမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်, ပကထံၣ်န့ၣ်ဝဲလံ ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ် အဝဲအံၤ. တရိၣ် လၢပဆိကမိၣ် ပညီန့ၣ်သူ
လၢကဲလၢကဲဆုၣ် လၢပတၢ်နၢ် လီၤတၢ်, တၢ်သူကျိၣ်သူစူ ဒီးတၢ်စံးစိၤတဲစိၤ လၢပမၤဆူၣ်န့ၣ်တဖၣ် လၢပဝဲနီတဂၤဘၣ်
လၢပမၤပတူၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပသးလီၤဘၣ်: ဝဲလၢပကဲကျဲးစးမၤ. ပမၤလီၤဘၣ်: လီၤတီၤအါထီၣ်ပသး ပနၢ်လၢ
တၢ်လီၤတၢ် လၢပကက့ၤ မၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ပမံၤ လၢပကစၢ်အဂီၢ်ကသ့ကဒီး လၢပတ့အါထီၣ် အိးခဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယသးတၢ်တူၢ်ဘၣ် လၢအယိၣ်ကတၢ်န့ၣ်, လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, ဖဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ် အဝဲအံၤ
ပကမၤနီၣ်ကျဲ လၢအဝတရံးအသး တမ့ၢ်လၢ တၢ်ယုထံၣ်ကျဲ လၢအဂ့ၤတဘိ လၢပကဘၣ်တ့ထီၣ်က့ၤ ပသရိၣ်ဘၣ်,
ထဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒိးအံၤ ပကဆၢတဲၣ်လီၤပသး လၢပကဟံကွၢ် ပတၢ်သးဆူၣ် လၢပကကဲထီၣ်ဘၣ် ပုၤတ့တၢ်ဖိ
ဒီးဟဲက့ၤကဒါ လၢတၢ်ကိးပုၤ လၢပုၤအံးက့ၤကွၢ်က့ၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲယဆၢထၢၣ်အဝဲအံၤ, ယထံၣ်တၢ်ကခွဲးတၢ်ယၤ သါခါ. ပကကျဲးစး မၤတၢ်ခဲလၢကဲ ဒိးသိးသိး လၢပမၤတၢ်
လၢညါလံလံ ပုၤကွၢ်လၢအနီၣ်ဘၣ်အနီၣ်. ယုၣ်ဒီးကျဲ လၢပကမၤမုၢ်ပသး လၢအ့ၣ်လိပသး လၢအခီပညီတအိၣ်
မ့တမ့ၢ် ပကဟ့ၣ်လီၤ ပသးလၢအးလူကီၢ်ကီၢ် လၢဟံတၢ်ကမၢ် လၢသရၣ် လၢကွၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ပုၤလၢတီခိၣ်ရိမဲ
ကလီၤဖိ, ဘံၣ်ရှၢၣ်, ပုၤမၤတၢ်လၢဘံၣ်ရှၢၣ်တၢ်အိၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤတဂၤ လၢပယုထံၣ်န့ၣ် သ့ၣ်တဖၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.
ပကအိၣ်ကတၢ်ဖဲအံၤ, လၢပကလိၣ်ကွဲ လၢကဲကွၢ်လုၣ်, ဒီးအိၣ် ဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် လၢအတကြးတဘၣ်
လၢပကလဲၤဆူညါ.

အခွဲးအိၣ်ဝဲ လၢပကက့ၤ ဆူလီၤခံ မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်ဆူက့ၤတၢ်. ပကဟးဆဲးကွၢ် ဒီးဒုးယူၤ နီၣ်တယၢ်လၢအဝါ.
မတၤတဂၤလဲၣ် လၢကဟံတၢ်ကမၢ် လၢပလီၤသ့လဲၣ် လၢပမၤတၢ်အဝဲအံၤ?

မ့တမ့ၢ်, လၢတၢ်ဖျၢၣ်ဆၢ တၢ်သူၣ်ဒိၣ်သးဖျိး တၢ်ဆီၣ်လီၤတၢ်, ပကအိၣ်ဖဲအံၤ ဘၣ်ဆၣ်ပျဲလဲၤကွၢ်. ပတဟ့ၣ်အစူဘၣ်,
ပျဲလဲၤကွၢ် အိးခဲလၢပစုလီၤတဖၣ် ဒီးလီၤကွဲ ဒိးသိးသိး လၢကပံးကျါ တဆဲးဖိ, အိၣ်ခိးကွၢ်စၢ်ယွၤ ဘၣ်ခါးသ့ၣ်
အိၣ်ထီၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ဖဲ ပတဟံန့ၣ် ကစၢ်ယွၤစု ဖဲပစုဖိလၢ လၢတၢ်လီၤခဲလၢကဲအပူၤ.

ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ် အဝဲအံၤလၢပကပုၤတုၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤတၢ် ဘၣ်ဃးတၢ်သူၣ်တၢ်တ့ ဒီးက့ၤမၤလိက့ၤသး
လၢကကွၢ်က့ၤကစၢ်ယွၤသရိၣ် လၢကစၢ်ယွၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါအဂီၢ် သ့ခါ?

၄

ပမ္မာမာ ဒ်န့ၣ်အသိးမီၤ? တၢ်တဖၣ်န့ၣ် ကလီၤကၢ်ဒ်လဲၣ်? တၢ်အိၣ်ဝဲ သၢခါ လၢယဘၣ်သးကွဲၣ်ပုၤ ပဝဲသ့ၣ် လၢပကကွၢ် ဆိၣ်ကမိၣ်တပူၤဃီ.

တၢ်တခါ, ပမ့အံးကွၢ်ကွၢ်တၢ် ဖဲပကသု ပတၢ်ဆၢကတီၢ် ဖဲကွၢ်ကွၢ်တၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ တခါသ့ၣ်ခါ? တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ် လၢကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ်လဲၣ်ထီၣ်, မ့တမ့ၢ်တသၣ်ထီၣ်နီၣ်တဘျုးဘၣ် တုၤလၢအိၣ်ထီၣ်ယိတုၤ. ပူၤကွၢ် ခံန့ၣ် ပဝဲသ့ၣ်ဟံလီၤ တၢ်လွံၤခါ လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ် လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်လၢညါဂီၢ်: တၢ်မၤလိတၢ်ဟံကစၢ်ခရံၣ်ခံ တၢ်သိၣ်လိ, တၢ်တီတၢ်လိ, တၢ်နၢ်လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တအသီ, ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢကအိၣ်ကၢအိၣ်ဒိသ့သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢယဘၣ်သးကွဲၣ်န့ၣ်ကိးဂၤဒဲး လၢတနံၤညါအံၤ ပကသု အစ့ၤကတၢ် ခဲကိးတနံၤ ပကကွၢ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ခဲလၢ်လၢ တၢ်ဟံကစၢ်ခရံၣ်အံၤ, တၢ်အဝဲန့ၣ်, ပကမၤသကိးတၢ်လၢလၢပုၤပုၤ လၢယွၤအတၢ်အိၣ်မူအပူၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်က့ၤ ပနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ, ဒီးတဂၤဘၣ်တဂၤ, ဒီးကွဲၣ်ပုၤအဂၤတဖၣ်လၢ ပသၢဂၢ်ဘၣ်, လၢပကပုၤလီၤပသး ဆဲးနီၢ် လၢပကမၤလိသ့ပသး ဆူကစၢ်ခရံၣ် လၢပကကွၢ်ထံက့ၤ ပတၢ်မၤလိယိယိဖိ တနံၤတဘျီ လၢတၢ်ဘါထုကဖၣ်, မၤညီန့ၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်မၤလိလံာ်စီဆ့ၣ်, နီၤဖးလီၤ တၢ်အိၣ်မူဒဲးသိးသိး ဒီးဟံဟံထွဲသကိး ဖျိၣ်ယၢ်တဖၣ်ဒီးမၤယုၤမၤဖျိၣ်က့ၤတၢ်.

ယဃုကညၢ်ဘၣ်သ့ကိးဂၤလၢသုကကွဲၣ်ဘၣ်န့ၣ်တၢ်ဖျိၣ်ဖိလၢကဟံဘၣ်လၢပတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကမံတံးဆံးဆံးဖိတဖု အံၤလၢပကဟံထွဲကစၢ်ခရံၣ်အကျဲန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၣ်တၢ်ကျိၤလၢအသီလၢအအိၣ်ဟဲလၢအံးဖဲစကိးဖိးသရိၣ်လၢအညီဝဲလၢပကသုအီၤဘၣ်တၢ်ကိးဝဲဝဲလၢ တၢ်ခၢၣ်သးဒ်အမ့ၢ်ဝဲကျဲလၢပအိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်လၢတၢ်ဟံကစၢ်ခရံၣ်ခံဆံးဆံးဖိတကရူၣ်လၢပကမၤလၢဒီးဟ့ၣ်နီၤလီၤ ဃုာ်ဒီးပုၤလၢအဂၤဒဲပပျဲကစၢ်ယွၤဟဲလၢပသးကံၣ်ပူၤဖဲပမၤဘၣ်လိာ်က့ၤပဂံၣ်ခိၣ်ထံးပဆၢမုၢ်လၢပုၤကိးဂၤဒဲး လၢ (မဲးနံၤစီထၣ်) အံးဖဲစကိးပိးတဖၣ်အံၤတဖုအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်အံၤလၢတနံၤညါအံၤ. တၢ်ခၢၣ်သးအံၤယိယိဖိ, ဘၣ်တၢ်သ့ဝဲညီ, ဒီးတၢ်ခဲလၢ်န့ၣ်ဘၣ်မၤန့ၣ်အိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤသၢကဂၤ,မတမ့ၢ်လွံၣ်ဂၤ မ့တမ့ၢ်ယဲၣ်ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ပကအိၣ်ဖျိၣ်သကိးတပူၤဃီ လၢတၢ်ကရၢကရိလၢအဆံး လၢပကမၤလိဒုးဒိၣ်ထီၣ်ပဂံၢ်ခိၣ်ထံးဒဲးသိးသိးကသ့ၣ်ခါ?

ခံခါတခါ ပမ့ၢ်ကမၤလိကဒါက့ၤတၢ်ဒဲးသိးသိး, ဒဲးသိးပကသ့ၣ်ညါနီၢ်ပာ် ဒီးဟံလီၤဃာ်လၢကစၢ်ယွၤဆ့ၣ်ပုၤသ့ၣ်ခါ? ပုၤကွၢ်တၢ်ဖိမၤဆူၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢကဒိၣ်ထီၣ်တသ့နီၣ်တခါဘၣ်ပုၤကွၢ်တၢ်ဖိမၤဝဲသ့ဖဲကမၤကုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်သး သမူတၢ်အိၣ်သးကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ချ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢအဂီၢ်လၢကဟ့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ယဆၢထၢၣ်ဖဲအံၤလၢယမဲာ်တဆူးဘၣ် မ့တမ့ၢ်တပျဲတၢ်ဘၣ် ဒ်နဘံၣ်ရှၢၣ်, ဒီးယတသ့ၣ်ညါဘၣ်ဒ်လဲၣ် လၢယကဘၣ်မၤပူၤပျဲး မ့တမ့ၢ်ဘျီက့ၤသရိၣ်ဘၣ်. ဒီးနဝဲသ့ၣ်တသ့စ့ၢ်ကိးဘၣ် ဒီးတၢ်ကစီၣ်လၢမုၢ်န့ၣ် လၢကဘၣ်မၤပူၤပျဲ မ့တမ့ၢ်ဘျီက့ၤသရိၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ယတၢ်ကမၤဘၣ်, ဒီးတမ့ၢ်နၤတၢ်မၤဘၣ်. သရိၣ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤတၢ်မၤ. ပတၢ်မၤန့ၢ် မ့ၢ်ဘၣ်ဆၢထၢၣ်လၢတၢ်ပျီပူၤ ဒီးပဲကစၢ်ယွၤ မၤကုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ် တၢ်အဲၣ်, တၢ်မုၢ်လၢ်, တၢ်မၤယုၤမၤဖိးလိက့ၤတၢ်, တၢ်ပျါက့ၤတၢ်ကမုၢ်, တၢ်ဃုတၢ်ဖိး, တၢ်သ့ၣ်ဖဲသးညီ. ပဟဲဆိၣ်သ့ဆ့ၣ်ကိး

တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢပကသု ခိးပကမၤအဂ့ၤကတၢၢ် လၢပကအံးက့ၤကွၢ်က့ၤ တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ် ဒံသိးသိး၊ ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်၊ ဒ်လဲၣ် ခိးအခါဖဲလဲၣ် လၢတၢ်သၣ်ကထီၣ် ခိး ကမံ နံၣ်တမ့ၢ်ပပၤအိၤသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဖဲန့ၣ်အခွဲးအယၤ လၢပကပျၢ်ကွၢ်ပသး လၢတၢ်ဝံတၢ်ယိၣ် လၢပဂုၤကျဲးစး ဒူးအိၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ်ဘီၣ်ဂ့ၤထီၣ်က့ၤ အိးခဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ကစၢ်ယွၤန့ၢ် မ့ၢ်လၢပဆိကမိၣ် ခိးလံာ်စီဆ့ၣ် စံးဝဲယွၤန့ၢ်၊ ဖဲန့ၣ်ကစၢ်ယွၤ ကမ့ၢ်ဘၣ်ဃး ပုၤလၢအမၤဘျၢက့ၤ ဟီၣ်ခိၣ် လၢတၢ်အဲၣ် သရိၣ်လၢဟံၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ တဟံၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ၊ ခိးတဘၣ်နီတမံၤဘၣ် သရိၣ်အဆံးမ့ၢ်ဂ့ၤ၊ ဒိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ၊ ထူတီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ မ့တမ့ၢ်ဖျိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ။

ပကဟံၣ်လီၤပတၢ်ဝံတၢ်ယိၣ် လၢပဆိကမိၣ် လၢအမ့ၢ်ပတၢ်မၤ လၢပကဘၣ်ဒူးအိၣ်န့ၣ်ဆူၣ် တၢ်သၣ်လၢကဒိၣ်ထီၣ်၊ ခိးမၤလိတၢ်ယိၣ်ဖိ လၢပကဘၣ်သ့ၣ်ညါ ခိးဟိၣ်ထွဲဖဲ ကစၢ်ယွၤ ဆုၤပုၤဖဲလဲၣ်သ့ၣ်နီၤ?

သၢခါတါ ပကမၤစၢၤ ကစၢ်ယွၤ လၢကမၤထီၣ် အါထီၣ်တၢ်မၤလိ ဘၣ်ဃး ပုၤသးသမူ တၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်အသး ခိးတၢ်လၢပခိၣ်ပဂၤ ကလုာ်အါထီၣ်သ့ၣ်နီၤ?

တၢ်ကလုာ်လၢအလီၤဆီ န့ၢ်မ့ၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တ့ၢ်။ တၢ်နီၤလဲၤတၢ်ဒံသိးသိးန့ၣ် အကကဲဝဲ တၢ်တခါလၢပဝဲသ့ၣ်ဒံသိး တၢ်မၤဆီ ပက့ၢ်ပဂီၤ လၢကျဲတဖၣ်န့ၣ် ခိးပဝဲသ့ၣ် ခိးဟီၣ်ဒီတဖျၢၣ် ဘၣ်တၢ်တုဝဲလၢကစၢ်ယွၤ အတၢ်ဂီၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်အဝဲန့ၣ်တမ့ၢ်အဘၣ်ထဲတၢ်ကတီၢ်၊ ပုၤကလုာ်၊ တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်၊ ပုၤအဒုၣ်အထၢ ခိးလုာ်လၢ သနာ်က့ၤအမ့ၢ်လီၤ။ အဝဲဘၣ်ဆၣ်ကိးလၢကျဲ ဖဲသရိၣ်ဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်အသး ပုၤကွၢ်အနီၣ်လၢကယၤ မ့တမ့ၢ်လၢအါနံၣ်၊ ပအိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီး တၢ်ဂီၤမိၢ်ပုၤ လၢပသးကံၣ်ပုၤတဘျီ လၢအခိပညီလၢသရိၣ် လီၤဆီဒၣ်တၢ်တဖု။ နအိၣ်ဒီးနတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖျၢၣ်၊ နအိၣ်ဒီးသရၣ်ဒိၣ်၊ ပုၤဂီၤမ့ၢ်လၢဟဲလၢသရိၣ်အပူၤ တနၢ်ရံၣ် လၢမ့ၢ်အိၣ်ဘျးန့ၢ် တၢ်ရဲလိာ်စီဆ့ၣ်၊ ဖဲန့ၣ်နဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ ခိး တၢ်မၤစၢၤလၢ ပုၤဘၣ်သး မ့တမ့ၢ် တဘၣ်သး။ ဖဲန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ် ဒီဒုၣ်ဘၣ်ဃး တၢ်အဒိအတၢ် လၢအဘျၢးအဖျိၣ်အိၣ် ခိးသးသမူတၢ်ဟ့ၣ် ခိးလီၤတုာ်ဝဲလၢအလဲၤအသးတသ့နီတပူၤဘၣ်၊ အဝဲကဲထီၣ်ဝဲ ပကမၤအါထီၣ်ဝဲ ပုၤလၢကဟဲဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်အသး လၢတၢ်ဖိတၢ်လံၤအဂီၢ် အါန့ၣ်ဒီး ဒ်လဲၣ် လၢပကမၤစၢၤ လၢကဟဲဟံၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်သး ခိးမၤအသးလီၤကံးကစၢ်ခရံၣ်လၢအတၢ်အိၣ်မူအပူၤ ခိးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ။ ပဝဲဒၣ်စ့ၢ်ကိး လၢကျဲတဘီဘိတူၢ်လိာ်ပသး တၢ်ဆိကမိၣ်လၢ တၢ်လၢအဒိန့ၣ်ဂ့ၤဒိၣ်။ ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအဆံးတဖၣ် အဝဲသ့ၣ် တဖၣ်နီၤလီၤ အတၢ်အိၣ်မူနီၤကီၢ်သ့ဝဲလီၤ။ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအဆံးတဖၣ် မ့ၢ်ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ် မၤစၢၤလိာ်အသး လၢကမၤလိလိာ်အသး လၢကကဲထီၣ်ဒံသိး ကစၢ်ခရံၣ် မ့ၢ်မူနီၤနီၤန့ၣ်လီၤ။ အမ့ၢ်တၢ်နဲၣ်ကျဲ လၢသရိၣ်ကိးဖျၢၣ်ဒဲး လၢကဟိၣ်ထွဲ တၢ်အဒိဝဲန့ၣ် ဒံသိးသိး လၢသရိၣ်တဖၣ်ကဘၣ်ဒိၣ်ထီၣ်၊ နမ့ၢ် pharaoh စီၣ်ထွဲပုၤလၢပကဘၣ်မၤ ကဲထီၣ်အိးခဲတဖၣ် ခိးတ့ထီၣ် ဝုၢ်ဘၢဘူလိၣ်။

လၢကရၢပူၤ မ့တမ့ၢ်ပုၤလၢကျဲ လၢကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ချ့အဂီၢ်၊ အဝဲလိာ်ဘၣ်ဝဲ နးနးကလံာ် တၢ်လၢလီၤဆီ၊ တၢ်မ့ၢ်တၢ်ဘိ၊ ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအကလုာ်ကလုာ်၊ ဒ်န့ၣ်အသိးဃံလၢဝဲ ထဲအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအကျဲသ့ၣ်တဖၣ်၊ လၢအလိၣ်ဘၣ်လိာ်အသး လၢကမူဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ လၢအမ့ၢ်ဝဲအနီၤကီၢ် လၢသရိၣ်အဂီၢ် ဒ်အမ့ၢ်ဝဲလၢ မဲးနံၣ်စီထီၣ်

North Wood's အင်္ဂါနံနက်လီၤ. ယန့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤ ကကွဲၣ်မုၢ်ယၤ လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤ လၢအကမၤစၢၤ
ဒုးအိၣ်ထီၣ်က့ၤ တၢ်အကလုာ်လုာ် လၢသရိၣ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသး ဒီးဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်အသးလီၤ.

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အါဘျီန့ၣ် ပဆိကမိၣ်ဟံၣ်တၢ်လၢဆူညါ ဘၣ်ဃး ဘံၣ်ရၢၣ်, တၢ်ပၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကဟံၣ်ဃုာ်လီၤစ့ၤဝဲ.
ဖဲန့ၣ်အါကတၢ်ပဆိကမိၣ်, လၢကလီၤစ့ၤဝဲလၢကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲ. မ့တမ့ၢ်တၢ်လၢအဘၣ်မိၤ? တၢ်လၢကဟဲဆူညါလီၢ်ကံ
အါထီၣ်လၢ တၢ်ဆူၣ်တၢ်န့ၣ် တၢ်ကရၢကရိၣ် လၢအအိၣ်ဝဲခဲခဲအံၤ, ဘၣ်ဆၢအါတက့ၢ် ဆံးဝဲ? မ့မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ
ကဆၢထီၣ်န့ၣ်ပခံ လၢပကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိ ဖဲယံၤဂၤတုၤအဂၤတဆံ လၢကထံၣ်ဖျိၣ်လီၢ်သး လၢဟံၣ်ပျီပူၤ,
မ့တမ့ၢ်တၢ်ဃံတၢ်လၢလၢတၢ်ချါ, လၢပကထုကဖၣ်လၢပကဆဲးအိၣ်ညၣ် အဆၢကတီၢ် မ့တမ့ၢ်
ပုထီၣ်ကထၢ်ဒံသိးသိးလဲၤထီၣ်ကစၢ်, မ့တမ့ၢ်မုၢ်ဃုာ်န့ၣ်ဂီၤခီဖျါၣ်ထူဝံၤအလီၢ်ခံသ့ၣ်ခါ? ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ပဒုးအိၣ်ထီၣ်
ကရၢဆံးဆံး လၢပကမၤတၢ်တီတၢ်လီၤ တုၤလီၤတီၤလီၤ ဖဲဒိကန့ၣ်ဝဲ မ့တမ့ၢ် ဒုးအိၣ်ပုၤလၢပဃၢၤအတၢ်,
မ့တမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိၣ် တၢ်လီၤတီၤသကိးတၢ် ဘၣ်ဃးလၢကလုာ်ဒုၣ်သ့ၣ်ခါ? ပုၤအဂၤခံဆံ ဒီးအါဝဲ
ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်လီၢ်အသးဒီး တၢ်ကရၢကရိၣ် ဒ်လၢညါတဖၣ် တလါတဘျီလၢတၢ်ရဲလီၢ်ဆံၣ် ဒီးတၢ်ဃံပူ
ဘၣ်ဃးတၢ်လီၤကမၤကမၢ် လၢယွၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်ခါ? ပမ့ၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်သ့ၣ်ဖိ ထီၣ်သီသီ လၢကယၤဘၣ်ကယၤ
အတၢ်ဟံၣ်လီၤ လၢပကဒုးစဲဘူးပသး လၢတၢ်သးခုကစီၣ် လၢတၢ်အဲၣ် ဃုာ်ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်လီၤဒိန့ၣ် မ့တမ့ၢ်ဘၣ်
ဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ လၢပကဘၣ်ဃုာ် တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်အလီၢ်, ဖိၣ်ဃးကယီဖိဖိ,
ဒီးကွၢ်ကစၢ်ယွၤကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မန့ၣ်လဲၣ်?

လၢလါလၢကဟဲဝဲတဘျီအံၤ, cannon Blair Pogue န့ၣ်ကဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ကရၢကရိၣ်ကရၢၤ လၢပဂီၢ်
လၢပကစးထီၣ်လီၢ်ကွဲၣ်ဃုာ်ကွၢ် တၢ်လၢပကထံၣ်အိၣ်ဒဲလဲၣ်? ပဝဲဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ကမၤစၢၤယွၤသးတၢ်လီၤ ဒီး
ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်ထူးဃၢ တၢ်ခါၣ်သး လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆံးဆံးဖိ, ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီးယွၤ လၢဟီၣ်ခိၣ်ချါဒိတဘျီကသ့ၣ်ခါ?

ယတသ့ၣ်ညါဘၣ် တၢ်ခဲလၢ်တခါခါန့ၣ်မ့ၢ်ကကဲထီၣ်တခါစ့ၤခါ, ဒီးတၢ်ကကဲထီၣ်သးဒဲလဲၣ် ဘၣ်ဆၢ
ပမၤသ့ၣ်ဝဲခဲလၢ်လီၤ. အမ့ၢ်ဝဲတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်နီၢ်နီၢ်လီၤ.

ကတီၤက့ၤပဂံၢ်ခိၣ်ထံး ဒ်ပုၤပိာ်ယွၤအခံတဖၣ် ဖဲန့ၣ်ပကမၤလိန့ၣ်ဒဲလဲၣ်လၢကစၢ်ယွၤကဆုာ်ပုၤယတဲနီၣ်နီၣ်ဆုာ်ပုၤ,
ဒီးဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်သးလၢမၤကဟုကယာ်ထီၣ်က့ၤကလုာ်အါကလုာ်တၢ်မၤလိတၢ်ရဲလီၢ်သး.
ပပာ်ဝဲတၢ်လၢကကဲထီၣ်သးတဘျီဘၣ်ဆၢသ့ၣ်လၢပကတဲာ်ကတီၤဟီၣ်ခိၣ်ညၣ်, ပကလူအထံးဒီးကွၢ်ကစၢ်ယွၤကမၤ
ဝဲ.

၅
ကစၢ်မၤတၢ်တဝံၤလၢသရိၣ်တဖျါအံၤအဂီၢ်ဘၣ် ဒီးယသ့ၣ်ညါယကစၢ်ဒုၣ်ဝဲတၢ်ဒဲးဘးမ့ၢ်နီၣ်
လၢပသ့ၣ်ညါလၢကျဲနီၣ်တဘျီဘၣ်လၢယွၤမၤဝံၤ ဒီးယလၢယဂီၢ်ဒဲတၢ်မံၤလၢမၤဟူးမၤဂဲၤထီၣ်အသးဆံးဆံးဖိလီၤဂၤဒဲး
ပတဲထီၣ်တၢ်ကီဝဲလၢပကန့ၣ်, ဖဲန့ၣ်သ့ၣ်လၢယကွဲၣ်မုၢ်သုလၢန့ၣ်တဟံၣ်ဖျိၣ်ဃုာ်သးဒီးယလၢယတၢ်လဲၤအိၣ်သကိး

Emmanuel လာ ၎် Alexandria လာခံတဘျီ ဒီးကွၢ်ကျဲတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ဒီးတၢ်လၢကရၢလၢအနံၣ်လွၢ်ဆံ ဒီးခဲအံၤန့ၣ်ဒုးအိၣ်ဝဲအတဝီဒီတဖျါၣ်. နကဟဲဟ်ဖျါၣ်ဃုာ်သးဒီပုၤ ဒ်သိးအနံၣ်လွၢ်ဆံ တၢ်လိၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ်ပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု လၢပကဆၢထၢၣ်ဒီတၢ်ဂီၤ ဃုာ်ဒီး Big Ole ဒီးယၤလၢလံာ်ဘးဘူးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်အမဲၣ်ညါလၢ စီဆုံ Trinity လၢ International Falls ကွၢ်တၢ်ဂီၤတဖၣ်ခဲလၢာ် ဒီးတၢ်ကစီၣ်တဖၣ်လၢဒုးအိၣ်ဖျါၣ်က့ၤအတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် လၢကမၤပုၤတၢ်လၢဟးဂီၤလၢအကပၤသ့ၣ်တဖၣ်ဃုာ်ဒီး ယွၤတၢ်အဲၣ်အါအါဂီၤဂီၤ. ဆ့ၣ်နီၤဃုာ်ဒီးပုၤလၢသ့ၣ်လၢလီၤအဆၢကတီၢ်မုၢ်ယံၢ်န့ၣ်ဟၢလၢ Chatfield, ဒီးဒီကနၢ်လၢကရူၣ်တဲဘၣ်ဃးအဝဲသ့ၣ် ကန့ၣ်ဝဲပုၤလၢအယၤလီၤလီၤတၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ် ဒီးဖဲန့ၣ်ပကနီၢ်ပိာ်ထွဲသကိးကါလၢ Root River ဆူ Rushford, ဒီးနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးဒုဒီဘၣ်ဃးလၢယွၤ, နမ့ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်တလၢကမံၤလၢ October အဝဲကဘၣ်ထံးနလၢအဂ့ၤ. နလဲၤပိာ်ထွဲဝဲ Padre Neptali လၢနွံကတၢ်ယိယိဒ်အဝဲဃုဆူ Qunceañera ဆူ Qunceañera ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်ဆူ မုၢ်ဃုန့ၣ်ဟၢလီၤ ဒီးမုၢ်အိၣ်ဘျးဂီၤခီလံာ်တၢ်ဘါထုကဖၣ်လၢအဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်လၢအနံၣ်သၢဆံ လၢအအိၣ်ဟဲလၢထံကီၢ်ဂၤ ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ညါလၢယွၤန့ၣ်မုၢ်တၢ်နီၣ်ကီၢ်.ဒီးမူဝဲဒီးဂ့ၤဝဲလီၤ. နလဲၤဟ်ဖျါၣ်ဃုာ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ် စီဆုံ Trinity လၢ St. Paul လၢမုၢ်အိၣ်ဘျးန့ၣ်လၢတူၢ်ဘၣ်ကိးဘျီဒီး လၢဘၣ်တၢ်ကဝဲၤလၢန့ၣ်လၢယၢ်ကလၢၤ လၢပုၤဒီးတၢ်အဲၣ်လၢတၢ်ချံၣ်ခါဆၢကတီၢ် ဒီးနဆ့ၣ်နီၤလၢ Calvary သရိၣ်လီၤခံ ဆူလၢခီတဆဲးဖဲမုၢ်ဆ့ၣ်ထီၣ် ဒီးကွၢ်ပုၤဂီၤမုၢ် လၢလၢပုၤပုၤစံးထီၣ်န့ၣ်လီၤဟးထီၣ်ကိးဂၤဒဲ ဃုထံၣ်တၢ်မၤဘျါက့ၤ ဒ်သိးပုၤကမုၢ်ဆိၣ်ကွၢ်ထွဲအသး လၢအဝဲသ့ၣ်ဖီၣ်ဘၣ်ကစၢ်ခရံၣ်.

နမ့ၢ်ဘၣ်သးတဲဘၣ်ဃးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢလီၤဆီဒ်တၢ်လၢ ဘံၣ်ဂျါၣ် န့ၣ်န့ၣ်ဝဲ အဝဲန့ၣ်သ့ဝဲလီၤ. ယထံၣ်ဘၣ်ဝဲခဲလၢကိးဘျီဒီး ယဘၣ်သးမၤလၢထံၣ်န့ၣ်ဘၣ်စ့ၣ်ကိးလီၤ.

တၢ်ဆၢကတီၢ်ဝဲအံၤလၢပကဘၣ်ဃုထၢ, ပုၤမဲၢ်န့ၣ်စိထံၣ်. ပကဟ်ဃာ်မၤပုၤတ့တၢ်ဖိဒီးခါ, မ့တမ့ၢ်ဟံးထီၣ်က့ၤတၢ်အံးက့ၤကွၢ်က့ၤတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးကဒီးသ့ခါ? ယကကုၢ်ကျဲးစးအဂ့ၤကတၢ်လၢယကတဲမ့ၢ်လၢယွၤတၢ်ကွဲမုၢ်လၢကံာ်လီၤကွၢ်အိးခဲတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်,ဒီးမၤလိကဒါက့ၤဒ် လဲၣ်လၢပကကဲပုၤအံးက့ၤကွၢ်က့ၤတၢ်ဖိ.ယဆၢမၢ်လၢနကပုၣ်ဃုာ်ဒီးယၤဒီးဆံးဆၢမုၢ်လၢတၢ်ကွဲမုၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ . ဟီၣ်ခိၣ်တဖျါၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်လီၤတဲာ်ကွၢ်, ဃုထီဝဲဒီးတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, တၢ်တီတလၢဒီးတၢ်နတၢ်ဖျါၣ်. ဒီးကစၢ်ယွၤဘၣ်အသးက့ၤသ့ၣ်ထီၣ်က့ၤဟီၣ်ခိၣ်လၢသီယံာ်တ့ၢ်လံန့ၣ်လီၤ. ဟ်ဃုာ်ဝဲဒီးပသရိၣ်တဟ်ဃုာ်ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢအဒိၣ်အထီဘၣ်, လၢအဒုးစဲဘုးပုၤသး,ဘၣ်ဆၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဘါဃုာ်ဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤ,ဃုာ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု န့ၣ်လီၤ.ပတသ့ၣ်ညါတၢ်လၢကကဲထီၣ်သးပတသ့ၣ်ညါဘၣ်ခါလၢကဟဲဆူညါတၢ်ကမၤသးဒ်လဲၣ်,ဘၣ်ဆၣ်ပုၤပသ့ တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢယွၤဟ့ၣ်ပုၤလၢပကမ့ၢ်ယွၤအဟီၣ်ခိၣ်ဖိလၢကမၤစၢၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါၣ်ကထံၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်လၢပတဆိ မိၣ်တၢ်လၢအဂ့ၤဒီးယွၤတဂၤဒ်ဝဲကဟဲဆိၣ်တၢ်ဆူညါ.



Bishop's Address to Convention 2022

Episcopal Church in Minnesota

ကွဲးတၢ်ဆူနအိၣ်လၢ ခံဆံဂီၤသီလၢ October ဃုၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢလၢယွၤတၢ်စီၣ်ဂ့ၤလၢဝဲၣ်လၢ Rochester
ဟီၣ်ခိၣ်ချၢဘၣ်တၢ်မၤဘၢက့ၤအခၢၣ်သး, နတၢ်စံးဘျုးစံးဖျိၣ်ဒိၣ်အါတံၤသကိးဟဲလၢကျဲလၢ,

တၢ်မုၢ်တၢ်တီလၢအလီၤယူးယီၣ်ဟံကဲ Craig W. Loya

ဘံၣ်ရၢၣ်တဆံဂၤလၢအံးဖံးစကိးဖိးလၢမဲာ်န့ၣ်စိထံၣ်